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Wettelijke taak en samenstelling Raad van Advies 
 

De Politieacademie heeft een Raad van Advies (artikelen 77 tot en met 80 Politiewet 2012). De Raad van Advies is 
een intern adviesorgaan : hij adviseert de directeur van de Politieacademie en zijn plaatsvervanger over de 
taakuitvoering door de Politieacademie. De Raad van Advies hanteert de maatschappelijke opdracht van de 
Politieacademie als uitgangspunt voor zijn advisering.   
 
De Raad van Advies bestaat uit vijf leden, waaronder de voorzitter. De voorzitter en de leden worden benoemd, 
herbenoemd, geschorst en ontslagen bij Koninklijk Besluit voor een periode van vier jaar. Zij kunnen eenmaal 
worden herbenoemd. Bij de samenstelling van de Raad van Advies van de Politieacademie wordt ervoor zorg 
gedragen dat deskundigheid op het terrein van de politie, onderwijs en wetenschappelijk onderzoek is geborgd.   
De Raad van Advies is een formeel orgaan van de Politieacademie in de zin van de Kaderwet ZBO’s.  
Dat heeft onder meer tot gevolg dat de Raad van Advies een jaarverslag opstelt en aan de Minister toezendt.  
De Kaderwet geeft geen regels voor de vorm of inhoud van het jaarverslag van de Raad van Advies.  

 
 

Profiel Raad van Advies Politieacademie 
 
De voordracht en de benoeming van de voorzitter en de vier leden komt tot stand op basis van het volgende, door 
de directeur van de Politieacademie opgemaakte profiel :  
- de Raad van Advies heeft vijf leden, met onderlinge synergie, waaronder een gezaghebbend voorzitter  
- de leden zijn afkomstig uit de Politie, het onderwijs en het wetenschappelijk onderzoek 
- de leden vertegenwoordigen een scala van invalshoeken op de strategische thema’s en  
  de ontwikkelrichting van de Politieacademie  
- de leden van de Raad van Advies worden gevraagd en benoemd op basis van zowel hun (bestuurlijke) 
  achtergrond en ervaring als hun persoonlijke eigenschappen en competenties 
- de Raad is maatschappelijk betrokken en divers samengesteld  
- de Raad van Advies is inspirerend, prikkelend en ondersteunend en is een klankbord voor de directie  
  van de Politieacademie voor hun vragen en dilemma’s  
- de Raad van Advies heeft de blik op de horizon, en heeft daarnaast oog voor het actuele krachtenveld  
  en de actuele maatschappelijke ontwikkelingen die van invloed zijn op de taken van de Politieacademie.   
 

Samenstelling Raad van Advies op 31 december 2022  
 
De Raad van Advies was per 31 december 2022 als volgt samengesteld :  
Dhr. mr. J. van der Vlist  voorzitter  
Mevr. drs. I.C. Bryan  lid  
Mevr. drs. M. Riemersma lid 
Dhr. dr. mr. H.M. de Jong lid  
Dhr. S. Mbarki    lid  
 

(Neven)functies leden Raad van Advies op 31 december 2022 
 
De Raad van Advies heeft in het Reglement Raad van Advies bepaald dat het jaarverslag van de Raad een 
overzicht bevat van de (neven)functies van de voorzitter en de leden. De voorzitter en de leden van de Raad van 
Advies bekleden geen functies die ongewenst zijn met het oog op een goede vervulling van het lidmaatschap van 
de Raad of de vertrouwelijkheid. Op 31 december 2022 bekleedden de voorzitter en de leden de volgende functies.  
 
Dhr. mr. J. van der Vlist, voorzitter 
Hans van der Vlist CCC (commissaris, consultant, coach)  
Voorzitter Audit commissie Nationale Politie 
Voorzitter Audit adviescommissie UWV 
Lid Raad van Commissarissen Parnassia Groep  
Voorzitter Stichting Leenrecht 
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Mevr. drs. M. Riemersma 
Lid College van Bestuur Drenthe College  
Bestuurslid Stichting Kwaliteitsnetwerk MBO 
Bestuurslid VNO-NCW Drenthe  
Lid Raad van Toezicht van ZINN (Zorgorganisatie Noord Nederland). 
 
Mevr. drs. I.C. Bryan  
Managing director NCC Europe/ CEO Fox-IT (hoofdfunctie)   
Bestuurslid Global Forum on Cyber Expertise  
Bestuurslid Koninklijke Hollandsche Maatschappij der Wetenschappen  
Voorzitter Anti-Abuse Netwerk  
Lid Raad van Toezicht Instituut Clingendael 
Lid Raad van Advies Nationaal Archief   
Lid begeleidingscommissie Citrix, Onderzoeksraad Voor Veiligheid 
Lid Adviescommissie Landelijke Eenheid (‘Commissie Schneiders’) 
 
Dhr. dr. mr. H.M. de Jong  
Voorzitter Raad van Toezicht van ZAAM (VO-Amsterdam) 
(waarnemend) bestuursvoorzitter Regieorgaan SIA (NWO- fonds praktijkgericht onderzoek) 
Lid programmaraad Nationale Wetenschapsagenda (NWA)  
Docent Strategie en Organisatieontwikkeling, masteropleiding Publiek Management, Universiteit Twente 
 
Dhr. S. Mbarki  
Wethouder Gemeente Amsterdam 
Lid Raad van Toezicht Regio College   
Trainer, Adviseur Diversiteit & Inclusie, Behrgroep Nederland  
 

Bijeenkomsten, thema’s en adviezen 2022 

In 2022 vonden drie bijeenkomsten van de Raad van Advies plaats : 
- op 7 april, op de PA-locatie Rotterdam met als thema de Strategische Agenda Politie (SAPA) 2022-2026  
- op 13 juni, virtueel, met als thema het PA-aandeel in een inclusieve Politie  
- op 17 oktober, op de PA-concernlocatie Apeldoorn met als thema transitie naar nieuwe financiering. 
 
Voorafgaand aan de bijeenkomst van 7 april kreeg de RvA een inkijk in het onderwijs aan aspiranten, door het 
bijwonen van een aantal verschillende leergroepen en trainingen en door gesprekken met docenten en studenten.  
 
Voorafgaand aan de bijeenkomst van 17 oktober kreeg de RvA een inkijk in de Crimetech in de opsporing, dat is 
de ontwikkeling en toepassing van nieuwe technieken in de opsporingspraktijk vanuit het gezamenlijke lectoraat 
Technologies for Criminal Investigation van de Politieacademie en Hogeschool Saxion. Na een inleiding op de plek 
van dit type onderzoek in de Strategische Onderzoeksagenda Politie kreeg de RvA een aantal van die technieken 
te zien in het betreffende laboratorium op de concernlocatie met toelichting door promovendi op dit domein.  
 
De Raad van Advies is een intern adviesorgaan. In de RvA-bijeenkomst van september 2021 is besloten om in 
2022 een (semi-) openbaar advies uit te brengen, over een meer toekomstbestendige (be)sturing en financiering 
van de Politieacademie binnen het Politiebestel. De invloed van de beheersmatige inbedding van de PA in het 
Politiebestel op het functioneren van de PA was sinds 2017 een terugkerend adviesthema. De belangrijkste 
aanleiding voor de RvA om nu een openbaar advies op dit thema uit te brengen was de aankomende (2023)  
5-jaars evaluatie van de doelmatigheid van de PA-govenance in de zin van de Kaderwet ZBO’s. In de RvA-
bijeenkomsten van april en juni zijn opeenvolgende versies van het openbaar advies besproken, waarna de 
directeur PA het heeft aangeboden aan het Ministerie en de Korpsleiding. Het openbaar advies is besproken in het 
tripartiet bestuurlijk overleg (3-p) Ministerie - Korpsleiding – directie PA op 30 augustus  2022, in aanwezigheid van 
de voorzitter van de RvA. Het advies is als bijlage bij dit jaarverslag 2022 gevoegd.  
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De bijeenkomsten zijn telkens in aanwezigheid van de directeur en de plaatsvervangend directeur van de 
Politieacademie, dat waren in 2022 de heer Miltenburg en mevrouw Van Kammen. Verder schuiven afhankelijk van 
het thema anderen aan, zoals op 13 juni het hoofd bedrijfsvoering bij het thema transitie naar nieuwe financiering.  
 
In eem RvA bijeenkomst staat één thema centraal, waarbij de directie een adviesvraag aan de Raad van Advies 
richt. De directie voorziet de Raad van Advies vooraf van basisinformatie over het thema. Verder ontvangt de Raad 
elke bijeenkomst informatie over het vervolg op eerdere adviezen en over overige actuele ontwikkelingen binnen 
Politieonderwijs en onderzoek. In 2022 waren dat de volgende ontwikkelingen  :  
- de Korpsvisie en strategie Leren en Ontwikkelen (L&O) en de PA-plek in het bredere leerlandschap Politie 
- de ontwikkeling van een gezamenlijk perspectief op opleiden door PA, Korps en Ministerie  
- het voortgaande proces van invoering van de vernieuwde basispolitieopleiding (PO21)  
- de ontwikkeling van nieuwe Bachelor Politieopleidingen op basis van de behoefte van de Korpsleiding 
-  de visitatie van de bestuurlijke afspraken NVAO - PA  
- de ontwikkeling van een nieuwe Strategische Onderzoeks Agenda Politie.  
 

1e bijeenkomst  - 7 april 2022 (locatie Rotterdam)  
Adviesthema : concept Strategische Agenda Politiecademie (SAPA) 2022 - 2026  

Aanleiding en inleiding adviesvraag 

Dit was een vervolgbespreking op die van september 2021. Toen bevond de totstandkoming van de SAPA zich 
nog in de verkennende fase. De RvA adviseerde onder meer om de positie van de PA in het leerlandschap 
scherper als thema te definiëren en enkele ankerpunten te benoemen die hierbij houvast geven. Een ander advies 
was om te zorgen voor een goede balans tussen bestendigen en vernieuwen, om de uitvoering van de huidige 
strategische agenda af te maken en te waken voor niet-realistische ambities. De afspraak was dat de directie met 
een conceptversie van de nieuwe strategische agenda voor advies zou terugkomen.  
 
Dat gebeurde op de RvA-bijeenkomst van 7 april 2022, waar een concept tekst voorlag die daarna, in april en mei, 
een consultatieronde in zou gaan langs de landelijke Korpsorganen en Ministerie. De nieuwe SAPA is opgezet met 
een onderscheid in 3 thema’s en 9 opgaven:  
(I) Stevige basis:  
1. Krachtige plek in het leerlandschap, 2. Unieke bijdrage aan kennis & onderzoek, 3. Sterke kwaliteitscultuur  
(II) Grondige vernieuwing:  
4. Digitaal fitte politiemensen, 5.Toekomstbestendig politieonderwijs. 6. Nieuwe onderwijs- en kenniscoalities.  
(II) Passende organisatie  
7. Passende financiering, 8. Passende besturing, 9. Passende (onderwijs)bedrijfsvoering. 

Zowel procesmatig als inhoudelijk zijn er verschillen tussen de nieuwe en de huidige SAPA. Wat betreft het 
proces : de directie ging dit keer intensiever in gesprek met diverse onderdelen binnen het Korps over de relatie 
tussen de strategische agenda van de PA en die van het Korps. Inhoudelijk waren de volgende elementen nieuw : 
- de plek van de PA in het zich ontwikkelende Leerlandschap Politie  
- digitale transformatie als een van de inhoudelijke kenopgaven van Korps en PA  
- de randvoorwaarden voor realisatie : passende besturing, financiering en organisatie. 
 
Teruggrijpend op de RvA-bijeenkomst van september 2021 was ten eerste de vraag van de directie aan de RvA  
ofd hij de eerdere adviezen herkenbaar terugziet, te weten :  
- duidelijk definiëren van de PA-positie in het bredere leerlandschap Politie 
- een balans tussen bestendigen en vernieuwen.  
 
Verder waren de algemenere (advies)vragen :  
- of de 3 thema’s en 9 opgaven herkenbaar zijn ingevuld, zoals thema 4, “Digitaal fitte politiemensen” ?  
- of de SAPA voldoende richting geeft voor de komende jaren : zijn de geformuleerde opgaven en ambities 
  voldoende doorvertaald en kan de PA-organisatie er de komende jaren concrete acties aan verbinden ?  
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       Adviezen  
 
- de concept SAPA geeft een mooi compleet overzicht van de strategische opgaven en ambities met 
  een zichtbare balans tussen bestendigen (thema I.) en vernieuwen (thema II.) Tegelijkertijd roept de SAPA, 
 door haar brede opzet en de optelsom van opgaven, de vraag op of ze wel voldoende focus heeft voor de 
  organisatie om concrete acties aan verbinden. Wat zijn de prioriteiten in dit grote geheel ? Waar ga je als 
  PA voor ? In de breedte en volledigheid van de SAPA ziet de RvA een risico bij de realisatie ervan. 
  Bovendien kan de tekst op meerdere plekken de onderlinge verwevenheid en samenhang tussen de 
  afzonderlijke opgaven beter laten zien, zoals die tussen de vernieuwing van onderwijs en van onderzoek ; 
  die staan nu los van elkaar beschreven.   
 
- thema III. van de SAPA is een passende organisatie : een passende besturing, passende financiering en 
  een passende (onderwijs)bedrijfsvoering als noodzakelijke randvoorwaarden om de inhoudelijke  
  opgaven (de eerste 6) te realiseren. Dat is een zeer herkenbaar thema, gezien de ervaringen met de 
  gevolgen van de inbedding van de PA op de uitvoering van haar opgaven. Wel mist de RvA bij dit thema 
  een “passend HR-beleid” : het belang van de kwaliteit van medewerkers als randvoorwaarde om de SAPA 
  uit te kunnen voeren. In ditzelfde kader is de vraag welke impact de SAPA heeft op de  
  PA-huisvesting, gezien de verdergaande digitalisering van het Politieonderwijs. Wat is “passende 
  huisvesting” ?  
 
- opgave 4 van de SAPA is digitaal fitte politiemensen. In de RvA-bijeenkomst bleken er uiteenlopende 
  zienswijzen ten aanzien van de herkenbaarheid en de logica van de plek van deze opgave  
  binnen de SAPA. De ene zienswijze is dat “digitaal fit” een toevallig onderwerp uit de brede waaier van 
  thema’s uit het Politievak met doorwerking naar het Politieonderwijs. Digitalisering is in deze optiek een 
  Fremdkörper in de SAPA-tekst. Ook is de digitaliseringsbeweging breder dan wat hier direct gekoppeld 
  wordt aan de digitale transformatie van de Politie. De andere zienswijze is dat al het Politiewerk ingrijpend 
  verandert door digitalisering, waarmee dit een brede kernopgave is voor het hele Politieonderwijs. 
  Digitalisering is in breed maatschappelijk opzicht al geen grondige vernieuwing meer te noemen, maar in 
  het Politievak wel. De directie lichtte toe dat zij het begrip “digitale fitheid” dan ook bewust heeft 
  overgenomen uit de strategische vocabulaire van het Korps, om verbinding PA - Korps te tonen. 
 
- de RvA mist in de concept SAPA nog de volgende elementen 
  . een bredere maatschappelijk perspectief op het “waartoe”, ter inleiding aan het begin.  
    De SAPA stapt nu direct de Politiecontext binnen met de (Politie)identiteit van de PA.  
  . de waardendiscussie ; de PA is een publieke onderwijsinstelling, die tot mede taak heeft om 
   studenten te vormen op basis van gemeenschappelijke publieke waarden. Juist voor het   
      Politieonderwijs is de publieke waarde van de rechtsstaat essentieel. 
   . Internationalisering : die zit er beperkt in verwerkt, is nauwelijks uitgewerkt.   
   De RvA-vraagt zich af of internationalisering niet een leidraad zou moeten zijn.   
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2e bijeenkomst - 13 juni 2022 (virtueel - MS-Teams)  

Adviesthema : het PA-aandeel in een inclusieve Politie  
 

Aanleiding en inleiding adviesvraag 

In de periode mei-juni vond een intensief debat binnen en buiten de Politie plaats naar aanleiding van de 
documentaire “de Blauwe familie”. Het thema heeft een lange voorgeschiedenis binnen de Politie. Kijkend naar de 
laatste pakweg 5 jaar, dan publiceerde een groep politiemensen in 2017 het ‘Zwartboek discriminatie’ over de 
intolerante cultuur bij de Politie. In 2018 werkten politiemensen mee aan de documentaire ‘Verdacht’, over hun 
ervaringen met etnisch profileren door collega’s. Daaruit is het huidige landelijke programma “Politie voor iedereen” 
(2019) voortgekomen, met 5 thema’s waaraan de Politie werkt : 
1 Veilige en inclusieve teams 
2. Diverse instroom 
3. Aanpak discriminatie 
4. Professioneel controleren 
5. Netwerk divers vakmanschap & bondgenoten 
Het praktisch belang van de Politie is daarbij inmiddels ook dat de Politie de komende jaren nog steeds voor een 
aanzienlijk vervangingsvraagstuk staat en dat nieuwe agenten zich bij de Politie thuis moeten en niet kort na of 
tijdens de opleiding moeten vertrekken.   
 
De PA heeft een bijzondere verantwoordelijkheid, omdat ze voor aspiranten de eerste ervaring met de Politie is.  
Bij de PA moeten studenten zich veilig voelen en moeten studenten ook een veilige thuishaven vinden als ze in de 
praktijk tegen uitsluitingsacties of andere ongewenst gedrag aanlopen. De PA is verantwoordelijk voor de hele 
opleiding, inclusief het werkend leren op de leerwerkplek binnen de eenheden. De verstandhouding tussen 
aspiranten en hun begeleiders is bepalend voor de mate waarin aspiranten en jong-afgestudeerden zich al dan niet 
buitengesloten voelen. Begeleiders maken het verschil bij het omgaan met het dilemma van aspiranten “wel of niet 
conformeren”. Juist de aanwezigheid van voldoende en gekwalificeerde begeleiders is op dit moment, gezien het 
beslag dat het grote aantal aspiranten op de hele Politie legt, een punt van zorg. Bovendien vervalt intensieve 
begeleiding vanaf het moment dat aspiranten afstuderen. 
 
Tijdens het eerste jaar van de basisopleiding wordt van PA-docenten verwacht dat ze verschillen tussen aspiranten 
in een klas goed weten op te vangen en de aspiranten leren hoe zij, ondanks deze verschillen, toenadering tot 
elkaar kunnen vinden. Dit vraagt van docenten de vaardigheid om normen en waarden binnen de Politieorganisatie 
en de opleiding met aspiranten en met elkaar te bespreken. Het Rapport “Vertrekmotieven Aspiranten en Jong-
Gediplomeerden” laat een en ander zien. Dat is een onderzoeksrapport van het Lectoraat Diversiteit & Inclusie 
Hogeschool Leiden dat in opdracht van de Korpsleiding is gemaakt.  
 
De directie stelt zich de (gewetens)vraag of de PA op dit moment voldoende haar verantwoordelijkheid invult op dit 
cruciale thema en die vraag stelde zij op de RvA-bijeenkomst van 13 juni centraal. Daarbij was de adviesvraag hoe 
breed of hoe smal de PA haar rol op dit thema moet neerzetten. De PA krijgt naast aspiranten sowieso jaarlijks een 
kleine 30.000 politiemensen “over de vloer’”, en is daarmee op zich een logische plek voor reflectie en debat, 
misschien meer dan tot nu toe gebeurt. De PA leidt bijvoorbeeld ook Politieleiders (het Politieleiderschaps 
onderwijs) op. Is dat ook een weg om de Politiecultuur mede te beïnvloeden en te vestigen ?  
 
      Adviezen 
 
- neem als PA niet een cultuurverandering van de hele (Politie)organisatie op je nek. Als school kun je dit 
  niet oplossen. Benut wel de specifieke rol van de PA binnen de Politie. In de basisopleiding heeft 
  de PA een voorbeeldfunctie. Op de PA maakt de aspirant voor het eerst kennis met de Politieorganisatie. 
  De eerste 100 dagen van een opleiding zijn erg belangrijk. Studenten moeten dan het gevoel krijgen dat er 
  een veilige basis is waarop zij kunnen terugvallen als er zaken spelen tijdens de opleiding, in het korps of 
  in de praktijk. Zichtbaar aanwezig zijn van docenten en begeleiders voor aspiranten is een 
  basisvoorwaarde. 
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- zie het als PA-taak om studenten fysiek en mentaal weerbaar om het Politiewerk goed te doen, maar ook  
  m goed te kunnen functioneren binnen de Politieorganisatie en -cultuur. Zorg dat dit vervlochten is 
  in het curriculum : organiseer het niet apart. Kernwaarden uitstralen en belichamen is daarbij belangrijk.  
  Integreer het in omgangsvormen, integriteit en gedrag. Kernwaarden vormen de basis voor de te voeren 
  gesprekken en vragen om vorming van studenten. 
 
- een goed toegerust docentenkorps is een must: investeer in het handelingsrepertoire van de docenten. 
  Organiseer bijeenkomsten voor docenten als bekend is dat er rond het thema zaken gaan spelen.  
  dan kunnen ze zichzelf elkaar daarop voorbereiden. Dit had bijvoorbeeld voorafgaand aan ‘de Blauwe 
  Familie’ gekund. Goed HR-beleid is belangrijk. Kijk op beslismomenten (werving, selectie, 
 aanstelling) kritisch naar de samenstelling van onderwijsteams en van MT’s. Ga bij de aanstelling van 
  leidinggevenden hun track record na. Hou jezelf regelmatig als directie en in MT in dit opzicht regelmatig 
  zelf de spiegel voor. Spreek mensen tijdig aan.  
 
- de Politie is niet uniek in uitsluiting: het is een thema dat in veel organisaties speelt. Kijk daarom meer  
  naar buiten, naar andere maatschappelijke sectoren. Dat is zeker een rol voor de PA : meer naar 
  buiten kijken en dat aanreiken binnen de Politie : wat is daar anders dan bij de Politie ? Wat kan de 
  Politie daarvan leren ? Hoeveel meer of minder inclusief is de Politie ten opzichte van andere 
  maatschappelijke sectoren ?  
 
- Leiderschap is onderbelicht, maar wel cruciaal. Heeft de Politie een ander type leidinggevenden nodig  
  en zo ja, wat doen die concreet anders ? Hoe maken die het verschil ? Enerzijds is de leiding normstellen: 
  “we gaan het zo doen” en “’zo doen we dat niet”. Aan de andere kant is het bieden van veiligheid (aan 
  aspiranten i.c.) ook een taak van de leiding, van de eenheden van de PA. 
 
- Diversiteit en inclusiviteit zijn breder dan alleen herkomst. Diversiteit houdt ook in diversiteit aan 
  perspectieven en opvattingen binnen de organisatie. De RvA ziet het opzoeken van pijnlijke gesprekken, 
  het zoeken en niet uit de weg gaan van conflicten als gezonde uitingen van een diverse organisatie 
  De Politie – inclusief de PA - moet leren (intern) ruzie te maken en dat niet alleen duiden als gebrek aan 
  harmonie of verbinding. Ook daar is een rol voor de PA weggelegd ; door bijvoorbeeld het organiseren van 
  intervisiebijeenkomsten, waar mensen leren van elkaar op het gebied van (tijdig) aanspreken (liefdevol) 
  confronteren etc. De PA heeft een natuurlijke platformfunctie.  
 

3e bijeenkomst –17 oktober (concernlocatie Apeldoor)  
Adviesthema : uitwerking nieuwe financiering als cruciale opgave 

 
Aanleiding en inleiding adviesvraag 

 
Ten tijde van de 3e RvA-bijeenkomst in oktober 2022 was het openbare RvA-advies over een meer 
toekomstbestendige besturing inmiddels besproken in het tripartiet bestuurlijk overleg Ministerie – directie PA – 
Korpsleiding (3-p) van 30 augustus, samen met het net verschenen extern adviesrapport Van Ginkel over de 
toekomstige financiering van de PA. De RvA-voorzitter was daarbij aanwezig. De unanieme 3-p constatering was 
dat een beter passende besturing en financiering nodig zijn voor de PA om wendbaar en flexibel in te kunnen 
spelen op de opleidingsbehoeften van het Korps.  
 
Een nieuwe financieringsmethodiek, zoals neergelegd in rapport van Ginkel, is een onderdeel van de besturing die 
nodig is. Het 3-p heeft die overgenomen. De omslag in de systematiek is een bijzondere JenV-bijdrage (BB)  
ten behoeve van de PA die de PA in staat stelt om binnen financiële kaders zelf intern te sturen en te alloceren.  
De gemeenschappelijke opdracht is nu is om die (a) uit te werken (b) ermee schaduw te draaien in 2023 (c) in te 
voeren in het begrotingsjaar 2024. Randvoorwaarde voor een meerjarig stabiele financiering is inzicht in meerjarige 
onderwijsvragen van het Korps, als basis voor meerjarig benodigde middelen. Verder zal de P&C cyclus in de 
keten JenV – Politie – PA aangepast moeten worden om de onderwijsbehoefstelling beter in te passen. 
Last but not least zullen er ook andere afspraken moeten komen over de aansluiting van de PDC-diensten op de 
PA-behoefte, met name op het gebied van de onderwijs IV die nodig is.  
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Dit alles is een forse opgave voor de PA in de komende jaren. Daar kwam dan ook het adviesthema en de 
dilemma’s van de directie uit voort, die op de bijeenkomst van oktober voorlagen : 
- interne financiële sturing en allocatie zijn nieuw voor de PA-organisatie en haarleiding en vragen ook om 
  een cultuuromslag. Hoe dit te benaderen, zonder erweer een nieuwe opgave van te maken, naast alle 
  andere ? 
- in de aanpak overheerst vooralsnog het financieel perspectief op een toekomstbestendige besturing en 
  financiering. Is dit problematisch ? 

Adviezen 
 
- de nieuwe financiering is volgens de RvA behoorlijk financieel-technisch van aard, terwijl ze onderdeel is 
  van een transitie in de besturing. Het advies aan de directie is daarom om de invoering van de nieuwe 
  systematiek tot een opgave van de hele PA-lijn te maken (eigenaarschap) in plaats van een financieel 
  technische omzetting, uitgevoerd door financials. De lijn heeft daaarvoor wel een narratief nodig voor 
  wat de kern van de nieuwe systematiek is. Wat bereiken we ermee ? Wat vraagt de invoering van de PA en 
  de lijnverantwoordelijken ? De RvA-suggestie is om dit directer te koppelen aan de Strategische Agenda,  
  die aangeeft dat een passende besturing en financiering nodig zijn voor succesvolle uitvoering van 
  meerjarige inhoudelijke strategische opgaven van de PA. Zo koppel de financieringsruimte 
  en -systematiek aan inhoudelijke toekomstvisie en staat de financiering niet op zichzelf.  
 
- de PA kan zich in haar behoefte aan specifieke bedrijfsvoering en aan meer bewegingsruimte binnen het 
  Politiebestel spiegelen aan de Landelijke Eenheid en de Landelijke Meldkamer. Ook dit is voor het narratief 
  van belang : het bredere verhaal over de governance binnen het Politiebestel. De PA heeft in LE en LMS 
  natuurlijke bondgenoten bij het maken van de nu ingezette beweging.  
 
- specifiek van de directie vraagt de omslag om persoonlijke communicatie; je moet er als leiding voor gaan 
  staan en laten zien dat je ook gelooft wat je zegt. Het advies is om de materie zo concreet mogelijk te maken 
  en daarbij aan te sluiten bij de belevingswereld van de medewerkers. Bijvoorbeeld : wat kan een teamchef 
 straks wel beslissen wat hij nu niet kan ? Eén van de basiskeuzes is op welk niveau het eigenaarschap te 
  beleggen : zo dicht mogelijk bij de werkvloer, dus bij de teamchefs of één organisatieniveau, hoger, in het 
  geval van de PA dus op het niveau van de sectorhoofden ?  
 
- de RvA adviseert om aan de voorkant beter in kaart te brengen wat impact (risico’s) is van de overgang naar 
  naar een bijzondere bijdrage. Vooral de startsituatie, de 0-meting, is daarbij van belang : welke 
  PA-taken zijn daarin wel en niet bekostigd ? Wat is, ook in de startsituatie, nu al aanvullend nodig om te 
  voorzien in de opleidingsbehoeften die de Korpsleiding reeds kenbaar heeft gemaakt aan de PA ?    
 
- omgekeed kunnen aan de voorkant ook de kansen worden bepaald van de overgang naar financiering via 
  een bijzondere bijdrage. Voor welke opgaven benutten we meer zeggenschap over de financiële middelen ?  
 De RvA ziet de diversiteit aan onderwijs- en onderzoeksproducten binnen de PA als een voordeel bij een 
  financieringsmodel met ruimte voor eigen financieringskeuzes, uit eigen portemonnee. De breedte van het 
  PA-portfolio biedt juist de ruimte om te realloceren en onderwijskundige keuzes te maken.  
 
- als het doel is een meerjarig stabiele financiering, gekoppeld aan de meerjarige onderwijs- en 
  onderzoeksopgaven van de PA, dan is een meerjarige onderwijsbehoefte van het Korps een cruciale  
  randvoorwaarde. De RvA ziet dat aspect tot nu toe weinig terug. Het Korps heeft tot nu toe geen meerjarige 
  Korpsbehoefte aan vakspecialistische opleidingen, vanwege het ontbreken van een meerjarige 
  strategische personeelsprognoses op specialistische functies. Het advies is om dit op de bestuurlijke  
  agenda te houden; het lijkt nu telkens weg te lopen, door de nadruk op financiering sec.  
 
- wat betreft de interne PA-impact van een nieuwe financiële systematiek en allocatie : de RvA geeft op basis 
  van elders opgedane ervaringen aan dat de omslag in met name de organisatiecultuur meer kost dan de  
  2 jaar die er nu staan voor de financieel-technisch ombouw. Wat dat betreft is het goed om vooraf een reëele 
  inschatting te maken wat in 2 jaar gerealiseerd kan worden - en wat niet.  
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INLEIDING 
 

De Politieacademie (PA) kent op grond van de (Politie-)wet sinds 2017 een raad van advies als intern 
adviesorgaan van de directie. Wij, de Raad van Advies Politieacademie, hebben als wettelijke taak om de directie 
te adviseren en als haar klankbord te fungeren. Het uitgangspunt voor onze advisering is de bredere 
maatschappelijke opdracht van de PA, in het bijzonder de kwaliteit van onderwijs en onderzoek. Het 
politieonderwijs heeft een groot maatschappelijk belang als waarborg dat politiemensen toegerust zijn voor het 
uitoefenen van hun vak. Zie daarvoor ook de brief van de minister van Justitie en Veiligheid van 29 april 2022. Wij 
adviseren intern de directie, tijdens de periodieke bijeenkomsten met de directie, op basis van haar adviesvragen 
in onze richting. Onze adviezen zijn terug te lezen in de jaarverslagen van de Raad van Advies.  
 
De directie heeft ons gevraagd om een advies uit te brengen over een meer toekomstbestendige (be)sturing van 
de PA, dat de directie extern kan delen met de korpsleiding en het ministerie. Naar aanleiding daarvan hebben wij 
dit advies uitgebracht.  
De aanleiding tot dit advies is tweeledig. Ten eerste de aankomende 5-jaars evaluatie in de zin van de Kaderwet 
Zbo’s van de doelmatigheid van de besturing van de PA, in opdracht van de minister van Justitie en Veiligheid. 
Deze 5-jaars evaluatie is een kans om de werking van de governance van de PA grondig tegen het licht te houden.  
De tweede aanleiding is de nieuwe Strategische Agenda PA 2022-2026, waarvan de realisatie vraagt om goede 
randvoorwaarden: een beter passende financiering en besturing. De ervaring die met de (eerste) Strategische 
Agenda 2018-2022 is opgedaan leert dat dit nodig is. De externe (be)sturing en de beheersmatige inbedding van 
de PA heeft sinds 2017 grote invloed gehad op haar functioneren en was de afgelopen jaren dan ook een 
terugkerend thema in onze adviezen aan de directie. In onderstaand advies hebben wij enkele rode draden uit 
onze eerdere adviezen op dit thema verwerkt. Ons advies is als volgt opgebouwd: 
1. (samenvatting van) het wettelijk PA-besturingsmodel sinds 2017        blz. 2  
2. de impact van het besturingsmodel vanaf 2017          blz. 3  
3. RvA-adviezen over een toekomstbestendige PA-besturing en over de 5-jaarsevaluatie    blz. 6  
De paragrafen 1 en 2 vormen de aanloop naar paragraaf 3 waarin onze adviezen zijn opgenomen.  

 
 

1. HET BESTURINGSMODEL POLITIEACADEMIE SINDS 2017 
 
We vatten eerst het besturingsmodel kort samen, zoals dit sinds 2017 is neergelegd in de Politiewet en de daarop 
gebaseerde regelgeving en beleidsregels.  
 
De PA hield in 2017 haar specifieke positie in het Nederlands onderwijsstelsel, buiten het domein van het 
ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen (OCW), vanwege de bijzondere positie van de politie met 
haar geweldsmonopolie in de samenleving. De directie PA heeft een eigen verantwoordelijkheid voor de kwaliteit 
van het politieonderwijs en de examinering. Tegelijkertijd koos de wetgever ervoor om de PA dichter tegen de 
Nationale Politie aan te positioneren door de PA beheersmatig in de politie in te bedden. Dat houdt concreet in: 
-  de Politieacademie heeft géén eigen mensen en middelen om haar wettelijke taken uit te voeren;  
- de rijksbijdrage voor de PA-taken maakt deel uit van de algemene rijksbijdrage aan het korps; 
-  de minister bepaalt de omvang van de sterkte en middelen die het korps ter beschikking stelt 
  en stelt jaarlijks de politiebegroting vast met daarin de middelen voor het politieonderwijs en –onderzoek;  
-  het korps levert de benodigde mensen en middelen “om niet” aan de PA (in natura rijksbijdrage);  
-  PA-medewerkers zijn in dienst van het korps en staan onder gezag van de directeur PA; 
- de personeelsformatie van de PA is onderdeel van die van het korps; 
-  het Politie Diensten Centrum (PDC) levert aan de PA de ondersteunende bedrijfsvoering  
  (HRM, IV, Huisvesting, Facilitair Management, Financieel Beheer, Communicatie); 
-  jaarlijks formuleert het korps zijn behoefte aan uitvoering van (bestaande) opleidingen en aan 
  ontwikkeling van nieuwe opleidingen. Op basis van deze onderwijsvraag formuleert de PA  
  jaarlijks de daarvoor benodigde opleidingscapaciteit en stelt de minister die vast in de politiebegroting.  
 
De minister van Justitie en Veiligheid is zowel de minister van politie als de minister van politieonderwijs en heeft 
daarmee een bijzondere verantwoordelijkheid voor het politieonderwijs, voor het scheppen van werkbare 
randvoorwaarden voor de PA en voor het functioneren van de besturing in de driehoek minister, directeur PA en 
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korpschef. De minister stelt periodiek de kwalificatiestructuur voor het politieonderwijs (op advies van de 
Politieonderwijsraad (POR)) en de Strategische OnderzoeksAgenda Politie vast. 
 
 

2. DE IMPACT VAN HET BESTURINGSMODEL VANAF 2017  
 

Bestuurlijke rapportages sinds 2017 en daarop volgende acties 
 
De invloed van dit specifieke externe (be)sturingsmodel op het functioneren van de PA is sinds 2017 een 
terugkerend adviesthema in onze bijeenkomsten met de directie. In deze paragraaf kijken we terug op wat in onze 
optiek de impact van het besturingsmodel is geweest op de uitvoering van de PA-taken.  
 
In 2019 gaf het ministerie aan ABD Topconsult de opdracht om de werking van de inbedding tussentijds te 
evalueren. Aanleiding waren de eerste signalen dat de werking niet optimaal was. Het ABD-evaluatierapport leidde 
in 2019 tot een gezamenlijke uitvoeringsagenda van ministerie, korps en PA met een aantal acties ter verbetering 
van de werking van het besturingsmodel.  
 
Het ABD-rapport bestreek de volle breedte van het besturingsmodel. In de daaropvolgende jaren verschenen 
meerdere rapportages over specifieke onderdelen van de besturing. Dat waren het rapport Meerjarig Financieel 
Perspectief (Van Ginkel, oktober 2020), het PenM onderzoek Politie (PWC, februari 2021), het rapport Onderzoek 
IV-dienstverlening aan de PA door het PDC (Quint, september 2020) en het rapport Impactanalyse Bedrijfsvoering 
PA (Spectra, februari 2020). De rapporten van Van Ginkel en PWC gingen over het benodigd stabiel meerjarig 
financieel perspectief, in budget en in systematiek, en over de noodzaak tot (meer) inzicht in de meerjarig 
benodigde middelen voor het politieonderwijs. Uit het politiebrede PenM eindrapport bleek dat het noodzakelijk is 
om bij - onder andere - de Politieacademie het fundament te versterken. Samengevat lieten de rapporten zien dat 
de randvoorwaarden voor de PA om haar meerjarige opgaven uit te voeren en voldoende wendbaar en flexibel te 
zijn, niet goed zijn ingevuld.  
 
In 2021 hebben het ministerie, de KL en de directie PA samen de balans opgemaakt van 2 jaar uitvoeringsagenda.  
Inclusief wat er ook sindsdien is gebeurd, is ons beeld van het resultaat van de diverse verbeteracties als volgt.  
 
Welke verbeteringen zijn er in de werking van de besturing?  
- Sinds januari 2020 is er een beheersmandaat van de korpschef aan de directeur PA.  
-  Een Hoofd Bedrijfsvoering en een hoofd Operatiën zijn lid van de PA-directie (zoals bij de eenheden). 
- De Planning- & Controlcycli PA-korps en PA-ministerie zijn in elkaar geschoven, onder andere  
  in de vorm van een PA-jaarplan dat de benodigde mensen en middelen koppelt aan geplande acties. 
- Er is een PA-formatieplan 2021 opgesteld ter reparatie van de ruim 60 FTE formatie (onderwijs-) 
  bedrijfsvoering die destijds (2015) niet is ingericht. Dit plan is goedgekeurd en in uitvoering. 
- Er is een betere wisselwerking en samenwerking tussen het PDC en de PA ontstaan. 
- Een externe adviesopdracht voor een stabiel meerjarig financieel perspectief is in uitvoering. 
- Het Tripartite Overleg is als zodanig een verbetering in de besturing, gericht op verbinding en 
 gemeenschappelijk eigenaarschap. 
 
Een andere vorm van verbetering, los van het beheersmodel, is het intensievere samenspel tussen de PA en de 
diverse onderdelen van het korps die betrokken zijn bij opleiden. De ontwikkeling en invoering van PO 21 heeft 
daaraan een impuls gegeven, met een belangrijke rol voor de Landelijke Programmaboard PO 21. Ook binnen het 
vakspecialistisch politieonderwijs (VPO) is sprake van een constructieve samenwerking o.a. op gebied van de 
vernieuwing van het onderwijs voor de opsporing (TOP), voor operationeel centralisten (LMS) en de herziening van 
het stelsel bewaken en beveiligen. De korpsbrede betrokkenheid bij het politieonderwijs is zodoende vergroot en 
het eigenaarschap is verbreed.  
 
Wat is er nog te doen ter verbetering van de werking? 
- De korpsbehoefte aan politieonderwijs komt gefragmenteerd, ongewogen tot de PA. 
- Het ontbreekt aan een meerjarige strategische personeelsplanning en -prognose (in-, door- en uitstroom)  
 en een daarvan afgeleide korpsbehoefte aan (vakspecialistisch) politieonderwijs. 
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- Er is nog géén meerjarig financieel perspectief voor het politieonderwijs (in budget noch in systematiek) 
 gekoppeld aan de opleidingsbehoeften van het korps en de strategische agenda PA.  
- De ontwikkeling naar meer maatwerk in de PDC-bedrijfsvoering aan de PA is ingezet, maar  
  met name de PA-behoefte aan onderwijsspecifieke IV-bedrijfsvoering blijft grotendeels onvervuld.  
- Er is nog geen AMvB ter borging van de onderwijsspecifieke PA-eisen aan personele sterkte en middelen. 
- De besluitvorming over de budgetkaders van de Politieacademie vindt nog steeds plaats voorafgaand aan 
  de cyclus van de onderwijsbehoeftestelling door het korps. Hierdoor is de omvang van de beschikbare 
 mensen en middelen voor het politieonderwijs vooraf al een gegeven, terwijl de onderwijsbehoefte nog niet 
 scherp is.  
-  Jaarlijks formuleert het korps zijn behoefte aan uitvoering van (bestaande) opleidingen en aan  
  ontwikkeling van nieuwe opleidingen. Op basis van deze onderwijsvraag formuleert de PA jaarlijks  
 de daarvoor benodigde opleidingscapaciteit. Wat sinds 2017 nog steeds niet gebeurt, is dat de minister die 
 capaciteit vastlegt in de politiebegroting en keuzes maakt. Die keuzes laat de minister over aan de 
 korpsleiding.  
 
Wij constateren tegelijkertijd dat de PA, ondanks deze niet optimale randvoorwaarden, er de afgelopen jaren 
redelijk goed in is geslaagd om de met het korps vooraf afgesproken aantallen politiemensen op te leiden en om 
mee te bewegen met de korpsvragen naar nieuwe opleidingstrajecten en -varianten.  
 
Tot zover het feitelijke beeld van de werking van het besturingsmodel en wat er sinds 2017 gedaan is om die 
werking te verbeteren. 
 

Onderwijsontwikkelingen sinds 2017 
 
Als Raad van Advies hebben wij de directie in de afgelopen jaren ook adviezen gegeven op het gebied van 
onderwijs en onderzoek, zoals over de ontwikkeling en invoering van de nieuwe basispolitieopleiding (PO 21), over 
de vernieuwing van het opsporingsonderwijs (TOP), over het PA-programma Hoger Onderwijs (HO 21) en over de 
PA-plek in het zich snel ontwikkelende onderzoekslandschap van de politie.  
 
Wij zagen daarbij dat de PA te maken kreeg met een optelsom aan opgaven, zowel in de onderwijsuitvoering als in 
de onderwijsontwikkeling als in de onderwijsbedrijfsvoering. We noemen de belangrijkste: 
-  de verwerking van grotere instroomaantallen in combinatie met de landelijke invoering van een compleet 

nieuwe basispolitieopleiding (PO 21); 
-  voorzien in de, groeiende, korpsvraag naar vakspecialistische opleidingen die naar aard en omvang 

verandert; 
-  de vernieuwing van de hogere politieopleidingen op basis van de nieuwe beroepsprofielen en kwalificaties; 
-  ook was er sprake van een toenemende diversiteit in opleidingsvragen, zoals opleidingen voor zij-
 instromende specialisten in het korps en opleidingstrajecten die voortkwamen uit eerdere cao-afspraken, 
 zoals afspraken over doorstroomtrajecten voor zittende medewerkers van politie.  
 
Het ABD-rapport constateerde in 2019 dat de financiële kaders voor het politieonderwijs wél voorzien in capaciteit 
voor onderwijsuitvoering en klein onderhoud, maar niet in die voor grotere onderwijsvernieuwingen zoals de 
ontwikkeling van compleet nieuwe opleidingen op basis van de beroepsprofielen Politie en de - door de minister 
vastgestelde - kwalificaties. Die kwalificaties zijn per definitie bedoeld als basis voor nieuwe opleidingen. Dat gold 
voor PO 21 en dat geldt nu ook voor de nieuw te ontwikkelen Hogere Politieopleidingen (N5-6-7). We mogen 
verwachten dat de lopende externe opdracht tot het scheppen van meerjarig financieel perspectief (in budget en 
in systematiek) zal voorzien in een dergelijke ontwikkelcapaciteit. 
 

De impact van de besturing op de Politieacademie 
 
Bovenstaande ontwikkelingen laten zien dat de PA steeds wendbaarder en flexibeler moet zijn om te blijven 
voldoen aan de opleidingsvraag vanuit het korps en, uiteindelijk, de samenleving. Dat vraagt om goede rand-
voorwaarden: om een beter passende besturing en financiering. In paragraaf 3 geven wij onze adviezen over een 
meer toekomstbestendige besturing van de PA, in het licht van de aanstaande 5-jaars evaluatie en van de 
Strategische Agenda PA 2022-2026. Voordat we dat doen eerst ons totaalbeeld van de impact van het 
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besturingsmodel en de huidige financiering op het functioneren van de PA en daarmee op de kwaliteit van het 
politieonderwijs. 
  
- De PA heeft een eigen onafhankelijke taak en verantwoordelijkheid voor de kwaliteit van het politie-
 onderwijs. De opdracht van de PA is enerzijds goed rekening te houden met de vragen uit de 
 beroepspraktijk en anderzijds ten opzichte van die politiepraktijk ook de nodige professionele distantie te 
 bewaren met name als het gaat om de kwaliteit van de opleidingen en examinering. De opleidings-
 behoeften van het korps sluiten immers niet altijd aan op de kwaliteitsstandaarden van het onderwijs. Het 
 is de opdracht van de PA en van ons ons als Raad van Advies om het belang van onderwijskwaliteit op het 
 netvlies te houden, in het belang van de maatschappij, de student en de werkgever. Tegelijkertijd is de PA 
 voor haar mensen en middelen volledig afhankelijk van het korps. De directeur PA heeft volgens ons meer 
 armslag en regelruimte nodig om zijn eigen verantwoordelijkheid in te vullen, overigens wel in goed 
 samenspel met het korps. 
 
- Het besturingsmodel heeft tot gevolg gehad dat de rijksmiddelen voor het korps ter uitvoering van de 
  politietaken enerzijds en de middelen voor politieonderwijs en -onderzoek anderzijds met elkaar zijn gaan 
  concurreren binnen de politiebegroting en bij de jaarlijkse keuzes die bij het vaststellen daarvan worden 
 gemaakt.  
   
- In termen van sturing op uitvoeringsorganisaties binnen de rijksdienst (zoals de PA) is de korpsleiding 
  de belangrijkste opdrachtgever van de PA en de minister de eigenaar. Als eigenaar is de minister in onze  
  ogen verantwoordelijk voor de structurele invulling van de randvoorwaarden en het functioneren van de 
  besturing. Ons beeld is dat het ministerie zijn eigenaarsrol nog steeds onvoldoende invult. Een voorbeeld is 
  dat de capaciteit die de PA nodig heeft voor de ontwikkeling en invoering van nieuwe politieopleidingen, op  
  basis van de door de minister vastgestelde kwalificaties, volledig ten laste komt van het korps, zonder dat de 
  minister als minister van politieonderwijs aanvullende middelen ter beschikking stelt voor de vernieuwing.  
 
- Doordat het de PA ontbreekt aan een stabiel meerjarig financieel perspectief, in budget en in systematiek, 
  voor de vervulling van de uitvoerings- en ontwikkelopgaven, gaat er in onze ogen relatief veel tijd en 
  aandacht van zowel de directie van de PA als de korpsleiding uit naar financieringsvraagstukken rondom 
  allerlei grote of kleine opleidingstrajecten waarvan de noodzaak al eerder is vastgesteld door het korps  
  dan wel het ministerie. 
  
- Er is in de besturing sprake van een overheersende beheersmatige benadering van de PA en het 
  politieonderwijs. Dat blijkt alleen al uit het feit dat de directie PA bij zowel het ministerie als de korpsleiding 
  al vanaf 2017 primair aangewezen is op degenen met de portefeuille Beheer, respectievelijk de directeur 
  Middelen van het DG Politie en Veiligheid en de portefeuillehouder Bedrijfsvoering binnen de KL.  
  Een meerjarige visie van het ministerie op het politieonderwijs c.q. het opleiden voor de politie 
  ontbreekt.  
 
- De PA is sinds de inbedding in het politiebestel meer onderdeel van het systeem politie geworden 
  en minder van het systeem onderwijs. Het reguliere debat over de inrichting van het (Nederlands) 
  onderwijsstelsel gaat zodoende grotendeels voorbij aan het ministerie en het korps. Ontwikkelingen in het  
  OCW-onderwijsveld worden nauwelijks bezien op hun betekenis voor de inhoud en de opzet van het 
  politieonderwijs en de bekostiging en besturing ervan, zoals de OCW-kwaliteitsimpulsen en middelen aan 
  het middelbaar beroepsonderwijs en het hoger onderwijs, en aanvullende initiatieven voor 
 professionalisering van docenten en leidinggevenden.  
 
- De keuze van de wetgever voor toezicht door de Inspectie Justitie en Veiligheid in plaats van de 
 onderwijsinspectie heeft in onze ogen onvoldoende externe impulsen opgeleverd voor de kwaliteit van het 
 politieonderwijs. 
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3. RVA - ADVIEZEN OVER EEN TOEKOMSTBESTENDIGE BESTURING POLITIEACADEMIE  
EN OVER DE 5-JAARSEVALUATIE 

 
In deze paragraaf onze adviezen. We maken een onderscheid tussen te verbeteren punten in het huidige stelsel 
en adviezen over de aanpak van de evaluatie van de zbo, die mogelijk tot wijziging van het stelsel van besturing 
kunnen leiden.  
We beogen daarmee dat op korte termijn verbeteringen worden doorgevoerd om goede randvoorwaarden te 
bieden aan de uitvoering van de Strategische Agenda Politieacademie 2022-2026.  

 
Adviezen ter verbetering van het huidige stelsel 

 
Wij adviseren: 

 
- om de directeur PA meer armslag en regelruimte te geven wat betreft de mensen en 
  middelen (formatie, financiën, ondersteunende bedrijfsvoering) die nodig zijn om aan de diverse en 
  veranderende opleidingsbehoeften van het korps te voldoen. Dit vereist een gevalideerde methodiek van 
 bekostigen, een meerjarig stabiel budgettair kader en een robuuste behoeftestelling vanuit het korps. 
  (N.B.: tot 2017 ontving de PA van het ministerie rechtstreeks een rijksbijdrage voor onderwijs en 
  onderzoek, bestaande uit een algemene lumpsum die jaarlijkse keuzes van de directeur mogelijk maakte.) 
 
- de minister om het eigenaarschap van de Politieacademie nadrukkelijker in te vullen,  
  met name haar verantwoordelijkheid om te voorzien in de structurele randvoorwaarden voor de uitvoering 
  van de PA-taken. Meer specifiek adviseren wij dat de minister jaarlijks, bij de vaststelling van de 
  politiebegroting, expliciete keuzes maakt over de capaciteit die de Politieacademie tot haar beschikking  
  krijgt om in de kwantitatieve en kwalitatieve opleidingsbehoeften van het korps te voorzien en in het 
 benodigde onderzoek. 
 
- om binnen de politiebegroting meer financiële stabiliteit en regelruimte aan te brengen om de 
  taakuitvoering van de Politieacademie mogelijk te maken, onder meer door binnen de politiebegroting de 
  gelden voor de PA duidelijker af te bakenen. Dat creëert duidelijkheid en voorkomt ‘gedoe’ over  
  belangenafweging tussen politietaken en politieonderwijs. 
 
- meer maatwerk in de PDC-dienstverlening met name op gebied van de specifieke onderwijs-IV, dan wel 
 meer ruimte voor de PA om gebruik te maken van externe onderwijs-IV- dienstverlening  waar roc’s, 
 hogescholen en universiteiten gebruik van maken.  
 
- om de ontwikkelingen in het OCW-onderwijsveld meer te bezien op hun betekenis voor 
  de inhoud en opzet van het politieonderwijs en de bekostiging en besturing ervan.  
 
- om te overwegen het toezicht op het politieonderwijs uit te laten oefenen door de 
  Onderwijsinspectie, danwel door een combinatie van de Inspectie JenV en de Onderwijsinspectie.  
  Wij kunnen ons voorstellen dat dit punt wordt onderzocht bij de 5-jaarsevaluatie. 
 
- om het Tripartite Overleg te behouden en het overleg te verrijken door samen over inhoudelijke thema’s te 

spreken. 
 

Adviezen over de 5-jaarsevaluatie  
 

De evaluatieverplichting van de Kaderwet Zbo’s is van toepassing en dat houdt in dat de minister van Justitie en 
Veiligheid elke 5 jaar een evaluatieverslag aan de Tweede Kamer stuurt met een beoordeling van het functioneren. 
Dat is in 2022 aan de orde. De vaste aandachtsgebieden in deze evaluatie zijn doelmatigheid, doeltreffendheid en 
governance. Het ministerie neemt hierin, als stelselverantwoordelijke, het initiatief, in afstemming met de directeur 
PA en de KL. 
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Wij adviseren om: 
 
- de evaluatie aan te grijpen om het gehele wettelijke construct grondig te evalueren, dus breder dan naar 
 doelmatigheid en doeltreffendheid, maar in het bijzonder ook naar de randvoorwaarden, de besturing en de 
 rollen van partijen, inclusief de rol van het ministerie en onze eigen rol als Raad van Advies; 
 
- bij de evaluatie gebruik te maken van de eerdere uitkomsten van de diverse (onder 2) genoemde 
 onderzoeken, zodat het 5-jaars-evaluatierapport een integraal beeld biedt; 
 
- de evaluatie te koppelen aan het organiseren van een bredere inbreng, om grondig en vanuit meerdere 
 invalshoeken te kijken naar de noodzakelijke randvoorwaarden voor een toekomstbestendige PA. 
   
 

TOT SLOT 
 

Wij zijn graag bereid om een toelichting aan de korpsleiding en het ministerie te geven op ons advies, al dan niet in 
het periodieke Tripartite Overleg.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


